

第三届大温中国象棋公开赛

2024年4月6日至7日

主办单位

高贵林孔子学院 高贵林汉语文化学院 温哥华中国象棋会

协办单位

魁北克孔子学院 埃德蒙顿孔子学院 大西洋国际语言文化公司 魁北克象棋协会

支持单位

中华人民共和国驻温哥华总领馆

加拿大中国象棋总会

为弘扬中华传统文化，促进东西方文化交流，高贵林孔子学院，高贵林汉语文化学院和温哥华中国象棋会将举办第二届象棋公开赛 - 2024 大温象棋公开赛，欢迎北美地区象棋爱好者积极参与，共享棋乐时光！

一、比赛时间和地点：

2024年4月6-7日，高贵林孔子学院 - 1080 Winslow Ave., Coquitlam, BC。成人组和温哥华当地学生组参赛的选手均以线下的形式参赛，外地的学生组选手可以在线上参赛。

二、参赛资格：

大温哥华地区本土棋手、加拿大其他地区象棋协会推荐的棋手、美国各地区象棋协会推荐的棋手、各协办单位推荐的棋手，均有参加本次比赛的资格。

三、比赛方式及相关规定：

- 采用积分编排制（九轮）每局胜2分，和1分，负0分
- 局时30分钟，每走一步加5秒

3. 每轮开赛迟到 5 分钟判负。
4. 成绩计算依次序为：大分 对手分 胜局（多在前）相互对战胜负，并列名次。
5. 未尽事宜，另行补充。本规程解释权归主办方。
6. 本次比赛采用世界象棋联合会通用的中国象棋竞赛规则

四、比赛分组：

成人组：16 岁以上均为成人组

学生组：16 岁以下为学生组

五、赛事奖金计划：

成人组

第一名 800 加元

第二名 500 加元

第三名 300 加元

第四名至第八名 100 加元

学生组

第一名：80 加元

第二名：60 加元

第三名：40 加元

第四名至第八名：20 加元

六、比赛报名：

1. 报名方法：

参赛棋手可以自行填写报名表（见附件）通过报名邮件信箱提交，也可以通过所在象棋协会提交报名表。

2. 报名邮箱:

ChinesechessCoquitlam@gmail.com

3. 报名截止日:

2024 年 3 月 20 日

The Third Vancouver Chinese Chess Tournament

April 6 – 7, 2024

Organizers

Confucius Institute in Coquitlam Coquitlam Chinese Language and Culture Institute
Vancouver Chinese Chess Association

Co-Organizers

Confucius Institute in Quebec Confucius Institute in Edmonton
Atlantic Language and Culture International Quebec Chinese Chess Confederation

Support Organization

Consulate General of the People's Republic of China in Vancouver
Canada Chinese Chess Association

In order to promote Chinese traditional culture and to enhance the exchange between western culture and eastern culture as well as to increase the culture sharing and recognition among oversea Chinese people, Confucius Institute in Coquitlam, Coquitlam Chinese Language and Culture Institute and Vancouver Chinese Chess Association is organizing 2024 Vancouver Chinese Chess Open Competition. All the Chinese chess lovers from north America are welcome to participate and share the enjoyment playing the games.

1. Time & Location:

The dates for the competition are April 6 and 7, 2024. The location is at Confucius Institute in Coquitlam, 1080 Winslow Avenue, Coquitlam, BC. All the adult and local student participants are required to attend the competition in person. The student participants from outside of Vancouver region will attend the competition on-line.

2. Participants

All the Chinese chess players from Vancouver region are eligible to register for the competition. The players from other regions in Canada and United States are required to be recommended from their local Chinese chess organizations or associations in order to register. The players recommended by the co-organizers of this competition are eligible to register.

3. Competition Methods & Regulations

1. The competition will apply 9 Rounds Swiss System arrangement to decide the winners. The player will gain 2 points for winning each game. If the game is draw, each player will obtain 1 point. The player will not receive any point if losing the game.
2. 30 minutes will be set for each game. Each move will receive 5 more seconds.
3. If the player is 5 minutes late for the game, he/she will be judged as a forfeit loss.
4. Ranking: The ranking will be determined as the following tie-breaking. Total points of the players, total points of the other players, winning games (the player with more winning games will be the winner), winning and lose of the games or holding the same ranking (Tied).
5. Anything missing here will be amended. The organizers keep the final right to explain the competition rules.
6. This competition will adopt the Chinese Chess Competition Rules that is commonly used by the World Chinese Chess Federation.

4. Competition Groups

Adult Group:

Participants over 16

Student Group:

Participants under 16

5. Award Prize

Adult Group

First Place: \$800 CND

Second Place: \$500 CND

Third Place: \$300 CND

Fourth Place – Eighth Place: \$100 CND

Student Group

First Place: \$80 CND

Second Place: \$60 CND

Third Place: \$40 CND

Fourth Place – Eighth Place: \$20 CND

6. Registration:

- 1. Registration Method:** Participants could complete the registration form (See attachment) and then submit the form through e-mail. The registration form could also be submitted through Chinese Chess Associations or organizations.
- 2. Registration E-mail Address:** ChinesechessCoquitlam@gmail.com
- 3. Registration Deadline:** March 20, 2024